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-  Summary  

 
       Subject of this thesis: The Philosophy of Cognitive Integration in 

Contemporary Islamic Educational Thought- a Forward-Looking 

Calendar Vision- is aimed at highlighting the various cognitive 

readings of the Philosophy of Knowledge Integration by a number of 

modern Islamic educationalists. In order to rebuild the human system, 

in all its dimensions - psychological, emotional, nodal, spiritual, 

social, intellectual and cognitive - it is necessary to restore the vision 

and restore the human being who is capable of achieving the proper 

restoration of God, under full slavery, as well as to bridge the 

cognitive rift that has befallen Islamic educational thought through 

various historical stages, the most serious of which is the modern 

Arab renaissance's pitfalls of thought and methodology. 

    Moreover, the philosophy of cognitive integration is a form of 

proposed cognitive therapy to eradicate the nation from the acute 

intellectual crisis that has plagued it in many areas of its life. 

 

-  Key words: cognitive integration philosophy, philosophy, cognitive, 

Islamic educational thought, valuse. 
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 :الملخص باللغة الفرنسية:  اثالث   -

 

-  Résumé: 
 

      Sujet de cette thèse: La philosophie de l’intégration cognitive 

dans la pensée éducative islamique contemporaine- une vision 

prospective du calendrier- vise à mettre en évidence les différentes 

lectures cognitives de la philosophie de l’intégration des 

connaissances par un certain nombre de pédagogues islamiques 

modernes. Afin de reconstruire le système humain, dans toutes ses 

dimensions - psychologique, émotionnelle, nodale, spirituelle, sociale, 

intellectuelle et cognitive - il est nécessaire de restaurer la vision et de 

restaurer l’être humain qui est capable de réaliser la restauration 

appropriée de Dieu, sous le plein esclavage, ainsi que pour combler le 

fossé cognitif qui a frappé la pensée éducative islamique à travers 

diverses étapes historiques, dont la plus grave est la renaissance 

arabe moderne des pièges de la pensée et de la méthodologie. 

     De plus, la philosophie de l’intégration cognitive est une forme de 

thérapie cognitive proposée pour éradiquer la nation de la crise 

intellectuelle aiguë qui l’a affligée dans de nombreux domaines de sa 

vie. 

-  Mots clés: philosophie de l’intégration cognitive, philosophie, pensée 

cognitive, pensée éducative islamique, valeur.
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